
 

 
Funder-Kragelund Skole  
Skolebestyrelsesmøde  
 
Dagsorden: Mandag den 23. august 2021 kl. 19.00-21.30 
i mødelokalet på afdeling Funder. 
 
 
Ordstyrer: Anja Andersen 
Referent: Lars 
  
Deltagere: Tor, Anja, Mette, Inger, Lotte, Jacob, Lise, 
Marie Louise, Charlotte og Lars 
 
 
Afbud fra: Marlene 
 
  
O: Orientering 
D: Debat 
B: Beslutning 

 
 
Dagsorden:  
19.00-19.05 1. Godkendelse af dagsorden (B) 
Beslutning   

Dagsorden godkendt 
 

19.05-19.10 2. Godkendelse af referat fra sidste møde  (B) 
Beslutning   

Godkendt 
 

19.10-19.30 3. Meddelelser (O) Kl. 19.10-19.30 
 
Formand/næstformand: 



 
Husk kursus 27. september, hvis nogle bestyrelsesmedlemmer ønsker at 
deltage.  
 
Mette og Lotte ønsker at deltage i kurset. 
 
 
Orientering fra ledelsen: 
 
Orientering om opstarten på begge afdelinger 
 
Corona-situationen 
Vi har nu et set up uden test af elever i skolehverdagen. Vi har 
indtil videre oplevet nogle elever som har været i hjemmeisolation 
på grund af smittede kammerater til fodboldtræning. 
Vi oplever nogle dilemmaer i forhold til, at der kan opstå en del 
tvivl omkring isolation m.m. Vi må fra skolens side henvise til 
Smitteopsporingen. En udfordring vedr. dette er, at der er 
forskellige eksempler på, at der fra Smitteopsporingen kan komme 
uens råd og vejledning på spørgsmål. Vi oplever, at vi på skolen får 
en del sundhedsmæssige spørgsmål, som vi ikke kan besvare. Vi må 
henvise til Smitteopsporingen. 
 
 
Planlægning af forældrearrangement  
Lars orienterede om, at der arbejdes på et arrangement i 
januar/februar, hvor en oplægsholder udefra kommer og giver 
inspiration til, hvordan vi i fællesskab (skole og forældre) kan 
støtte eleverne i den gode udvikling omkring Digital Dannelse. 
 
- Afdeling Kragelund 
I afdeling Kragelund markede vi i fredags Kragelunds årlige 
fødselsdag. Det var en god dag med forskellige aktiviteter. 
 
- Afdeling Funder 
I Funder er der etableret et pavillon-område på grusbanen ved 
hallen. Her skal indskolingselever ’genhuses’, når byggeriet inden så 
længe gør det nødvendigt at rykke ud af de nuværende lokaler. 
Det gav nogle trafikale udfordringer i dagene, hvor store kraner 
skulle løfte pavillonerne ind på plads. Når byggeriet starter 
etableres der en bygge-adgangsvej fra Skærskovhedevej, så 



Funder Skolevej skulle ikke blive belastet af tunge køretøjer i 
første omgang. 
Der er selvfølgelig fokus på trafiksikkerheden for elever og 
medarbejdere. 
 
Medarbejderrepræsentatener 
Elevrepræsentanter: Lars orienterede om, at der arbejdes på at få 
elevrådet op at køre. Det forventes, at vi kan invitere en 
elevrådsrepræsentant med til næste skolebestyrelsesmøde. 
Skolebestyrelsen vil gerne sende et klart signal om, at skolen 
prioriterer elevrådsarbejdet, og hjælper eleverne til at ’kunne 
noget’ med elevrådsarbejdet. Det er ønskeligt, at vi finder en eller 
to elevrepræsentanter, som kan være talerør for eleverne i 
skolebestyrelsen. 
 
Andre:  

Beslutning   
Se tekst under de enkelte punkter herover. 
 
 

19.30-19.45 (O/B) 
 
Gennemgang af principper og evt. revidering  
 

- En gennemgang af skolens hjemmeside – vi kigger siden igennem  
- Hvilke principper og politikker ønsker vi at lave en revidering af   
- Skal der udarbejdes nye principper ?   
  

 
 

Beslutning   
Charlotte laver et overblik over principper og vurderer på, hvad der 
trænger til opdatering.Vi tager et princip af gangen. 
 
Tor undersøger, hvad vi har af tidligere udarbejdede principper, 
der af en eller anden grund ikke er arkiveret på skolens 
hjemmeside. Flere i skolebestyrelsen mener, at der er udarbejdet 
nye versioner af principper hen over de seneste år, og disse skal 
findes frem og indgår i arbejdet med opdatering af principperne. 
 
 



 
19.45-20.00 (O) 

 
Skolens Projektuger – intro til afdelingernes projektuger  
 
 

Beslutning   
Skolen har planlagt 6 projektuger hen over skoleåret 2021/22. Der 
vil i nogle af disse projektuger være et samarbejde på tværs af 
klasser, årgange, afdelinger.  
Nogle af projektugerne skal tage udgangspunkt i nogle af FN’s 
verdensmål. 
 
 

20.00-20.10  (O/B)  
Arbejdet med FNs-verdensmål 
Opstart – hvordan ønsker bestyrelsen at vi sætter gang i arbejdet med 
verdensmålene?  
 
 

Beslutning  Forslag om at der nedsættes en arbejdsgruppe med repræsentanter 
på tværs af afdelinger og grupperinger på skolen.  
At der arbejdes med et oplæg omkring FN’s Verdensmål, og at der 
igangsættes et arbejde med at gøre værdier m.m. fra 
verdensmålene til en del af skolens fremtidige dna. 
 
Det skal starte med et oplæg for skolebestyrelsen og her drøfte 
prioriteringer m.m. At bestyrelsen sammen får viden og inspiration 
– og evt. senere inddrage personalegruppen. 
 

20.10-20.30 (O) 
 

1. Orientering om arbejdet vedrørende skolens nye navn/logo 
 

 
 

Beslutning  Charlotte har haft kontakt til Silkeborg Kommune omkring proces 
vedr. ændring af skolens navn og logo. Der findes pt. ingen 
beskrevne processer vedr. noget sådant, så Charlotte er gået i 
gang med at beskrive en mulig proces for arbejdet med at ændre 
skolens navn og logo. 



Charlotte orienterede skolebestyrelsen om, hvilke overvejelser der 
er i forbindelse med en sådan proces. 
Det kommer til at kræve en ordentlig proces, så vi kan ikke komme 
så hurtigt i gang med det, som vi i første omgang havde forestillet 
os. 
Der er stillet spørgsmål til, om der skal foretages en politisk 
beslutning vedr. dette. Charlotte udsender bilag vedr. dette i 
tillæg til referatet. 
 

20.30-20.45 (O)  
 

Orientering om arbejdet med indsatser i skoleåret 2021/2021 

- Trivselsgrupper 
- Kulturskolen  
- Outdoor 
- Samarbejdet med kirken  

 
Beslutning   

Lars orienterede om de fire nævnte indsatser/samarbejder med 
lokale samarbejdspartnere. 
 

4. årgang – har et samarbejde med Den Kreative Skole omkring 
Musik - og det betyder blandt andet, at alle elever på 4. 
årgang (Funder) er blevet udstyret med en guitar, og de 
modtager guitarundervisning en time hver uge med en lærer 
fra Funder-Kragelund Skole og en lærer fra Den Kreative 
Skole. 

5. årgang – har et samarbejde med Den Kreative Skole omkring 
Billedkunst – og det betyder, at de hver uge har ekstra 
billedkunst-undervisning med et spændende program som 
henholdsvis en lærer fra Funder-Kragelund Skole og fra Den 
Kreative Skole står for i samarbejde. 

6. årgang – skal i skoleåret 2021/22 indgå i et samarbejde med 
Kirken omkring blandt andet en Fortællekoncert. 

 
Trivselsgrupper startes op for udvalgte elever her i efteråret 
2021. (både i Kragelund og i Funder) 
 
Skolen deltager i Silkeborg Kommunes Outdoor-festival her i 
starten af september. Elever fra 3. – 9. årgang deltager i 
forskellige outdoor-aktiviteter. 



 
20.45-21.00  (O/B) 

Ifølge Skoleafdelingens tidsplan for budget 2022-25 sendes skitse til 
budgetforslagene i høring hos skolebestyrelserne i perioden 1.-27. 
august 2021, hvor høringssvarene af hensyn til sagsfremstillingen skal 
indsendes. Det foreslås at planlægge et skolebestyrelsesmøde i uge 34. 
Budgetmaterialet sendes til skolelederne ultimo juni 2021. 
 

Beslutning   
Skolebestyrelsen drøftede udkast til høringssvar – og blev enige om 
ordlyden i skrivelsen. Høringssvar fremsendes umiddelbart efter 
mødet. 
 

21.00-21.10  (O) 
Ansættelser til skoleåret 2021/2022 
 
Sagsfremstilling:  
 
Orientering om ansættelser  
 

21.10-21.15   
Beslutning  Vi har ansat Mathilde som ny pædagog i indskolingen. Hun er 

startet i sit nye job. 
Vi har derudover ansat Anne som lærer i en barselsvikariat. 
 

21.15-21.30   
Eventuelt  
 
Undersøge hvordan vi kan få adgang til temahæfte omkring ’En 
skole uden skældud’. 
Kan bestilles eller læses via følgende link: 
https://skoleborn.dk/skaeld-ud-er-skadeligt-for-boern-hvorfor-
goer-vi-det-alligevel/ 
 
Skolebestyrelsen kigger/læser magasinet Skolebørn og vi tager en 
snak om det videre arbejde på et kommende bestyrelsesmøde (hvor 
det passer i forhold til årshjulet) 
 
Vi mangler suppleanter i skolebestyrelsen, og der er indtil videre to 
forældre som har meldt sig som interesserede. Vi efterspørger 



kandidater til skolebestyrelsen på alle forældremøder i den 
kommende tid. 
Charlotte giver besked til de to forældre som har meldt sig, at vi 
nævner det på alle forældremøder i denne periode, og vi vender 
derfor tilbage til dem umiddelbart efter. 
Charlotte finder forretningsordenen frem, så der kan komme 
afklaring på, hvilke skolebestyrelsesmedlemmer der er på valg m.m. 
 

 
 
Punkter til næste møde:  
  


